
Beschouwing begroting 2024 
Beste aanwezigen in de zaal en iedereen die luistert en meekijkt via de website. Speciaal mijn woord 
ook richting de burgemeester, het wordt uw eerste en laatste begrotingbehandeling vanavond. Wij 
wensen u veel plezier. 
 
Als eerste sluiten we graag aan bij de hoopvolle agenda van het CDA landelijk: in de gemeente 
Castricum ligt de fysieke en geestelijke gezondheid boven het landelijk gemiddelde. Ook behoren we 
tot de top van de gemeenten waar mensen zich gelukkig in voelen. Wij strijden als CDA om dit 
minimaal te behouden en waar het kan nog verder te verbeteren. 
 
Ook zien we dat de afgelopen periode een aantal complexe dossiers een stap verder zijn gebracht. 
Dan hebben we het onder andere over de Zanderij, woningbouw bij Geesterduin, het verkeersplan 
van Limmen, het beleidskader sociaal domein etc. Al met al goede berichten, maar … 
 
Het CDA Castricum ziet ook dat de gemeente Castricum groeit. Groei qua inwonersaantal en het 
aantal vraagstukken dat onze aandacht vraagt. Vraagstukken rondom wonen, behouden van de lokale 
identiteit van onze dorpen, behouden van voorzieningen en onze rol in EN de samenhang met de 
regio. 
 
We zien dit alles vertaald in de groei van onze begrotingsomvang. Onze inkomsten en uitgaven stegen 
van 76 mln in 2022, 81 mln in 2023 naar een verwachte 101 mln in 2024. Een groei van ruim 25% in 
onze budgetten.  Wat doen we er dan mee? 
 
Waar het voor het CDA om gaat is dat we het groeiende budget ook goed willen verdelen, over al 
onze inwoners. Het CDA ziet ook dat we zeker kiezen voor investeren in het sociaal domein op 
verschillende vlakken met een groei van het budget van 32 mln in 2022 naar nu 39 mln voor 2024.  
We zien voor nu geen bezuinigingen over het geheel. Dat vinden wij een goede zaak.  
Over de verdeling hiervan en hoe we ons geld het beste kunnen besteden, daar staan we als raad 
voor aan de lat en gaan we graag over in gesprek. 
 
De begroting staat voor een financiële vertaling van de wensen die we dit voorjaar hebben 
vastgesteld. We weten ook dat er tweede kamer verkiezingen aankomen, het lijkt wel of we hier ook 
lokaal nu aan mee willen doen. Wat we nu zien is, is een aantal moties voor allerlei onderwerpen die 
niets met deze begroting te maken hebben en waar soms ook nog de financiële dekking voor 
ontbreekt. Zoals Henri Bontebal, lijsttrekker van het CDA, al zei tijdens de begrotingsbehandeling in 
de Tweede Kamer: dit zijn gratis bier moties. Daar komen we in de cie’s nog op terug.  
 
Het CDA Castricum ziet een degelijke vertaling van de kadernota voorliggen. De door het CDA 
ingediende en aangenomen motie voor een knap Ponthuis bij Akersloot zien we terug.  We kunnen 
niet wachten op de daadwerkelijke realisatie hiervan. 
 
Sociaal domein 
Wat betreft het Sociaal domein, zoals gezegd groeien de gelden die hierin geïnvesteerd worden.  We 
zijn blij dat de woonzorgvisie wordt opgesteld. Waar het om gaat is dat veel doelgroepen een woning 
zoeken. Feit is ook dat het aantal mensen met een zorgbehoefte snel toeneemt. Het is goed om hier 
nu ook al bij woningbouwontwikkeling rekening mee te houden, de woonzorgvisie zal daarvoor goede 
handvatten geven. 
 
Nog een mooie ontwikkeling waar we naar uitkijken is de inclusieagenda voor mensen met een 
handicap. Waar het om gaat is dat mensen met een beperking, kunnen meedoen in de samenleving. 
Feit is wel dat er ook mooie initiatieven vanuit de samenleving komen zonder deze agenda. Een mooi 



voorbeeld hiervan is het gebarencafe. Moet u ook eens aan deelnemen. We kijken uit naar de 
agenda. 
 
Voorzieningen  
Als we kijken naar de voorzieningen erkent ook het Rijk dat in de kleinere kernen voorzieningen van 
belang zijn. In het rapport ‘Elke regio telt’ worden we opgeroepen om te zorgen voor brede welvaart. 
De positieve reactie van de minister hierop geeft hoop. We verwachten dat het nieuwe kabinet hier 
ook financiële middelen voor beschikbaar stelt. 
 
Vaccinatie 
Graag besteden we ook aandacht aan vaccinatie. Waar het om gaat is dat onze kinderen gezond 
blijven en worden beschermd tegen ernstige ziektes. In 2019 zijn we voortvarend van start gegaan, 
met voldoende budget, om aandacht te vragen voor vaccinatie bij de kinderopvang. Dat had succes. 
Echter we zien nu dat de graad weer daalt van 92% naar een zorgwekkende 86%. Dit vinden we een 
slechte zaak. We zien geen extra geld meer voor dit onderwerp beschikbaar, het college laat dit toch 
niet versloffen? Ik verwacht een serieuze reactie van het college hierop. 
 
Als we het dan over veilig opgroeien hebben, kom ik bij een ander belangrijk onderwerp voor het 
CDA Castricum. 
 
Veiligheid  
Het ontkennen van radicalisering en het afzwakken van de term ondermijning vinden wij een slechte 
zaak. Een naïeve benadering die ons geen goed gaat doen. Tot zover het opgeheven vingertje van het 
CDA. 
 
We zien de toenemende druk op onze veiligheid, maar de budgetten worden niet verruimd. 
Er wordt zeer efficiënt gekeken naar wat nodig is en prioriteiten moeten elke keer zorgvuldig worden 
afgewogen. Mochten de middelen op lokaal niveau te kort schieten is het CDA Castricum van mening 
dat we hier ook onze portemonnee voor moeten trekken. Dan hebben we met name over middelen 
inzetten tegen ondermijnende criminaliteit en het stoppen van, zoals sommige partijen willen, het 
normaliseren van drugsgebruik. 
 
We willen ons allemaal veilig voelen, ook de mensen die vanuit oorlogssituaties naar ons land 
toekomen. Graag sluiten we ons aan bij de landelijke oproep van het CDA om ‘goed taalonderwijs 
vanaf binnenkomst te combineren met een basisbaan of ander werk’. Er zit wel een maximum aan 
wat we als gemeente aankunnen, want we willen dat de mensen die we opvangen ook voorzien 
kunnen worden van zorg, onderwijs en huisvesting’.  Hoe dat maximum eruit ziet, is een vraagstuk dat 
landelijk ook speelt.  
 
Al met al maken we ons zorgen over de verdere toekomst met het oog op een financiële aderlating in 
2026 en verder, maar we blijven hoopvol dat we samen de goede weg blijven volgen.  
 
Voor nu kunnen we leven met de begroting zoals deze er ligt. Misschien dat sommige ‘gratis bier’ 
moties ook financiële aanpassingen opleveren, maar dat weten we na 9 november. 
 
Tot zover voorzitter. 
 
CDA Castricum 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 


